

Title (en)

Device for coupling a heald frame with a heald frame holder.

Title (de)

Vorrichtung zum Kuppeln eines Webschafes mit einem Schafthalter.

Title (fr)

Dispositif pour connecter une lame de tissage avec un support de lame.

Publication

EP 0447676 A2 19910925 (DE)

Application

EP 90125413 A 19901224

Priority

CH 9000004 W 19900112

Abstract (en)

[origin: WO9110763A1] A device for coupling a heald frame with a heald frame support (5) has a toggle lever-type lock (8) articulated by means of a swivelling axis (13) to the upper end of the heald frame support (5). The lock has a paired lever consisting of two parallel levers (14, 15) which swivels about the swivelling axis (13). An actuating lever (17) is pivotally articulated to the other end of the paired lever by means of an axis (16). In the actuating lever (17), which is designed as a hollow rod, a bolt (19) is pivotally arranged on the axis (16). The hollow rod (17) has elongated holes (18) through which the axis (16) extends and can therefore slide longitudinally relative to the bolt (19). The hollow rod (17) is forced slightly outwards by the force of an inbuilt, preloaded pressure spring (23), which abuts on a nut (21) screwed onto the end of the bolt (19) when a wedge-shaped pressure head (24) at the front end of the heald frame (17) engages in a catch recess (25) on a shaped piece (11) screwed onto the side support (3) when the lock (8) swivels into the locking position. The side support (3) and the heald frame support (5) fitted with the swivelling lock (8) are thereby pressed against each other. In the end position of the lock, an upper dead centre position is reached. This device, with its quick lock, can quickly couple or separate the heald frame and the heald frame support and replaces conventional coupling pieces.

Abstract (de)

Die Vorrichtung weist einen an dem oberen Ende des Schafthalters (5) mittels einer Schwenkachse (13) angelenkten, nach dem Kniehebelprinzip arbeitenden Verschluss (8) auf. Dieser umfasst ein um die Schwenkachse (13) schwenkbares, aus zwei parallelen Hebeln bestehendes Hebelpaar (14,15), an dessen anderem Ende ein Betätigungshebel (17) mittels einer Achse (16) schwenkbar angeordnet ist. In dem als Hohlstab ausgebildeten Betätigungshebel (17) ist ein auf der Achse (16) schwenkbar angeordneter Bolzen (19) angeordnet. Der Hohlstab (17) ist aufgrund von in diesem ausgebildeten Langlöchern (18), durch die sich die Achse (16) hindurchstreckt, relativ zum Bolzen (19) längsverschieblich. Der Hohlstab (17) wird unter der Wirkung einer Druckfeder (23), die an einer auf das Ende des Bolzens (19) aufgeschraubten Mutter (21) und an einem Innenbund (22) des Hohlstabs (17) abgestützt und vorgespannt eingebaut ist, etwas nach aussen gedrückt, wenn ein am vorderen Ende des Hohlstabs (17) angeordneter keilförmig ausgebildeter Drückkopf (24) beim Verschwenken des Verschlusses (8) in die Riegelstellung in eine Rastausnehmung (25) an einem an der Seitenstütze (3) angeschaubten Formstück (11) eingreift. Die Seitenstütze (3) und der mit dem schwenkbaren Verschluss (8) ausgestattete Schafthalter (5) werden dadurch gegeneinandergedrückt, wobei in der Endstellung des Verschlusses eine Uebertotpunktlage erreicht ist. Die Vorrichtung ermöglicht mit Hilfe dieses Schnellverschlusses ein schnelles Kuppeln bzw. Trennen von Webschaft und Schafthalter und ersetzt bisher übliche Verschraubungen. <IMAGE>

IPC 1-7

D03C 9/06

IPC 8 full level

D03C 9/06 (2006.01); **D03C 13/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

D03C 9/065 (2013.01 - EP US); **D03C 9/0675** (2013.01 - EP US); **D03C 9/0683** (2013.01 - EP US); **Y10T 24/2775** (2015.01 - EP US)

Cited by

KR100494000B1

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE ES FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

WO 9110763 A1 19910725; BR 9100115 A 19911022; EP 0447676 A2 19910925; EP 0447676 A3 19911127; JP H04214436 A 19920805;
US 5113913 A 19920519

DOCDB simple family (application)

CH 9000004 W 19900112; BR 9100115 A 19910111; EP 90125413 A 19901224; JP 142491 A 19910110; US 63880791 A 19910108